

Referat af 7. sektionsbestyrelsesmøde d. 23.03.2010 i København

Tilstede:

Preben S Pedersen LPO
Carsten M Olesen
Torben Sonne, LPO
Dan B Kirchhoff SPO
Niels Henrik Nielsen, TPO
Lillian Haaning, TPO
John Kildsgaard, TPO

Afbud:

Jørn Nicolaisen
Henning E Laursen, SPO

Dagsorden:

- 1) Mødets åbning.
- 2) Godkendelse af dagsorden.
- 3) Godkendelse af referat fra 6. møde.
- 4) Meddelelser.
 - a) Hovedbestyrelsen.
 - b) HSU. (samt underudvalg).
 - c) OSU.
 - d) Uddannelsesråd.
 - e) Styregruppen uniform og arbejdstøj.
 - f) Centrale kantineudvalg.
 - g) Kvartalsmøde FR.
- 5) Orientering fra Områdegrupperne.
 - a) TPO.
 - b) SPO.
 - c) LPO.
- 6) Sager til drøftelse.
 - a) IC4.
 - b) Velkomstpakke til nyvalgte Tr.
 - c) Krav til OK fornyelsen.
- 7) Sager til afgørelse.
 - a)
- 8) Aktivitetsliste.
- 9) Information.
- 10) Kommende møder.

Ad. 1: Mødets åbning.

Sektionsformand N H Nielsen bød velkommen til 7. møde i sektionsbestyrelsen i 3. kongresperiode.

Ad. 2: Godkendelse af dagsorden.

Dagsordenen godkendt.

Ad. 3: Godkendelse af referat fra 6. møde.

Referat blev godkendt med enkelte bemærkninger. Underskrives på næste møde.

Ad. 4: Meddelelser

Ad. 4a: Hovedbestyrelsen

Hb møde afholdt d. 09.02.2010.

Der blev givet en orientering om overenskomstforhandlingerne på det private område, hvor forbundet har ca. 400 medlemmer.

Hussagen i Valby er endnu ikke afsluttet. Den er berammet i højesteret den 30. marts 2011.

Arbejdet med nyt tag skrider fremad, men det er lidt bagefter tidsplanen.

Hk's krav overfor DSB om at gruppelederne i Fremføring skal overføres til dem skal behandles i en voldgift. Det første møde har været afholdt, men DSB ønsker at DJ skal være en del af sagen.

Ad. 4b: HSU

HSU seminar er afholdt. Det nye debatoplæg en jernbane i vækst blev drøftet. Der er ingen tvivl om at DSB's ledelse mener at DSB er klar til et øget udbud.

De store udgifter til erstatningskørsel med busser blev drøftet, herunder mulighederne for at DSB selv kan gøre det billigere.

Udlån til andre virksomheder blev også drøftet. I DSB First kører svenskere formentlig mere end 50% i Danmark. Skal vi drøfte et muligt vikarbureau?

Mindelunden i Fredericia bliver nu genskabt, og Lone Lindsby er i bestyrelsen. Der var enighed om, at det bør være sektionsbestyrelsen der deltager, når den oprettes.

HSU kompetenceudvalg.

Arbejdet med at tilpasse MUS konceptet, med mere differentierede koncepter for de store personalegrupper er i gang, og man forventer de kan vedtages på HSU inden sommerferien.

Ad. 4c: OSU

Det nye OAMU i Fjern- og Regionaltog er nu endelig kommet i gang efter flere henvendelser til HR, og referat fra det første møde blev efterlyst.

Ad. 4d: Uddannelsesråd

Uddannelsesråd Preben S Petersen.

Uddannelsescenteret er nu ved at komme på plads efter reorganiseringen, hvor mere uddannelse igen er lagt ud i enhederne, og kun tværgående uddannelser ligger i UC. Uddannelsesrådet er også ved at komme op at stå.

Stationsbetjentuddannelsen ligger nu i TUR, men sektionsbestyrelsen drøftede om den skulle ligge i DSB, og om vi eventuelt selv skulle begynde at kigge på den. Det drøftes mellem HR og DJ.

Ad. 4e: Styregruppe uniform og arbejdstøj

Uniformsstyregruppen Niels H Nielsen og Jørn Nicolaisen.

Arbejdstøjsgruppen Per Jenner.

Vi har fået en plads mere i styregruppen, hvor Preben nu også deltager.

Det grønne look er drøftet igen. Der kommer ikke mere grønt på den nuværende uniform.

DSB har besluttet at indføre en ny uniform. Der er nedsat en projektgruppe, hvor Preben deltager for DJ.

Per Jenner indtræder i styregruppen i stedet for Jørn.

Ad. 4f: Centrale kantineudvalg

Det centrale kantineudvalg, N H Nielsen

Der er stadig problemer med, at de lokale kantineudvalg holder møde. Der skal gives en status til det centrale kantineudvalg.

Spørgeundersøgelsen er afsluttet. Det er blandt andet besluttet, at de nu igen vil lave smørrebrød.

DSB har valgt at udnytte optionen i kontrakten og forlænge den.

Ad. 4g: Kvartalsmøde FR.

Sidste møde blev aflyst, og der er aftalt nyt møde den 19. april. Emner til mødet blev drøftet.

Ad. 5: Orientering fra områdegrupperne

Ad. 5a: TPO

Der bliver nu sat fokus på overholdelse af aftaler frem til 1. juni. Så vil vi se om det har hjulpet.

Der blev givet en orientering fra uddannelsesudvalget i OBS om de igangværende grunduddannelser og den nye efteruddannelse EUSR, som endnu er piloter.

Togpersonaleprognoser og rekruttering drøftes løbende med OBS. Der er ikke planlagt rekruttering i år, men vi mener der snart kommer til at mangle personale. Der er allerede nu en markant mangel weekender.

Ad. 5b: SPO

Aftale om kvalifikationsløn er nu endelig på plads og underskrevet. Der bliver nu indkaldt til samtaler. I forbindelse med den sidste organisationsændring er der blevet flyttet cirka 100 m/k fra Togvedligehold til Togproduktion.

Ad. 5c: LPO

Klargøring og Fremføring er nu slået sammen til Togproduktion, og dermed skal samarbejdsudvalgene tilpasses. En nedsat gruppe er nu ved at gennemgå samtlige aftaler.

Der er indgået aftale om brug af e-mail.

Der er indgået aftale om afspadsering.

Fremføring afholder et seminar på en uge omkring kolleganetværk. Jos og Lillian fra OBS er inviteret med.

Der er problemer med systemerne, så eventuelle tillæg ikke bliver udbetalt.

Ad. 6: Sager til drøftelse

Møde 23.03.2010.

Ad. 6a: IC4

Det er nu besluttet at der skal laves et nyt pantry. LPO mener der sker for lidt i forhold til alle ønskerne til ændringer.

Ad. 6b: Velkomstpakke til nye TR

Behandles under aktivitetslisten.

Ad. 6c: Krav til OK fornyelsen.

Det blev aftalt at Områdegruppernes krav drøftes på et møde den 8. april med henblik på et samlet krav fra Sektionen til behandling i hovedbestyrelsen.

Der er efterfølgende aftalt at dette møde flyttes til den 17. maj, da forslagene ikke skal behandles i hovedbestyrelsen før på mødet den 16. juni.

Ad. 7: Sager til afgørelse

Der var ingen sager til behandling.

Ad. 8: Aktivitetsliste

Listen blev gennemgået og opdateret. Vedlægges som bilag.

Ad. 9: Information

Intet.

Ad.10: Kommende møder.

4. juni sommermøde med efterfølgende frokost. SPO arrangerer.

(Mødet er efterfølgende flyttet til den 28. maj).

14 september bestyrelsesmøde. LPO arrangerer.

23-24. november seminar på Glarskovgaard i Korsør. TPO arrangerer.

Som referent: Niels H Nielsen.

Afbud.

Preben S Pedersen

Jørn Nicolaisen

Niels Henrik Nielsen

Carsten M Olesen

Dan B Kirchhoff

John Kildsgaard

Afbud

Torben Sonne

Henning E Laursen

Lillian Haaning